
Celie - skladi «fra

glasilo socialistične zveze delovnega ljudstva

Novemu Motelu v Šentjurju 
se je v petek, dne 15. 1. 1980, 
pridružila še ena pomembna 
zmaga kolektiva Merx iz Celja. 
TOZD prodaje Šentjur je »od
prl vrata« svojega naj lepšega in 
največjega objekta — Blagovni
ce Merx, ki ni samo v ponos 
delovni organizaciji ampak tudi 
kraja. Dogodek pomeni za obča
ne trenutek veselja in sreče ter 
priložnost, da z nakupom v le
po urejenih prostorih zadostijo 
svojim željam in potrebam. Ra
zen standardni zalogi je kolek
tiv posvetil pozornost še obleki, 
obutvi, kozmetiki, pohištvu in 
stanovanjski opremi. Nič več 
ne bo zadrege ob iskanju naj
različnejših predmetov in do
brin. Obisk blagovnice vam bo 
omogočil vsak nakup. Vse boste 
dobili na enem mestu. Blagovni
ca Merx, vas od petka dalje pri
čakuje pri nakupu.



Iz dela izvršnega sveta
Delo izvršnega sveta Skupšči

ne občine Šentjur pri Celju je 
bilo na zadnjih dveh sejah us
merjeno predvsem v razreševa
nje naslednjih .vprašanj:

1. Obravnava dogovora o ure
sničevanju družbene usmeritve 
razporejanja dohodka v letu
1980.

Pri obravnavi tega dogovora je 
izvršni svet dal poudarek pred
vsem vsebinskim vprašanjem te
ga dogovora in nalogam, ki se 
nanašajo na vse podpisnike.

Med pomembnejše naloge se 
uvršča:
a) delitev dohodka v korist ose

bnih dohodkov in sklada sku
pne porabe skladno z dolo
čili resolucije o družbenoeko
nomskem razvoju Slovenije 
v letu 1980 ter določili dogo
vora, ki .podpisnike obvezuje 
za določeno zaostajanje ra
sti sredstev za osebne dohod
ke in skupno .porabo za ra- 
sitjo ustvarjenega dohodka;

b) na itekoče spremljanje kvali
tetnih kazalcev gospodarjen
ja, ,ki so jih organizacije zdru
ženega dela opredelile s svo
jimi planskimi dokumenti, s 
poudarkom na proučevanju 
produktivnosti -dela, nalog 
ter vprašanj uvoza, znižanja 
stroškov poslovanja, racional
ne porabe energije in drugo.

V razpravi je bilo odprto pri
poročilo, da delavci v organiza
ciji združenega dela pri planira
nju in odločanju o razporeditvi 
dohodka izhajajo iz naslednjih 
temeljnih kazalcev: kako so iz
koriščene proizvodne zmogljivo
sti, rast proizvodnih stroškov 
na enoto ustvarjenega dohodka, 
proizvodni stroški v odnosu na 
enoto ustvarjenega proizvoda, 
produktivnost dela, merjena s fi
zičnim obsegom proizvodnje na 
delavca ter merjena z ustvarje
nim dohodkom na delavca, do
sežena akumulacija v odnosu do 
ustvarjenega dohodka, delež pri
hodka, ki ga organizacija zdru
ženega dela ustvarja z izvozom, 
stopnja obračanja obratnih sred
stev, izboljšanje organizacije de
la in poslovanja ter izrabe de
lovnega časa, doseganje ugodnih 
rezultatov med -izvozom in uvo
zom v korist izvoza itn.

Izvršni svet je sprejel kot eno 
od temeljnih nalog v letu 1980 
intenzivno in neposredno uskla
jevanje nalog v združenem de
lu, kakor tudi tekoče proučeva
nje uresničevanja politike stabi
lizacije v vseh sredinah združe
nega dela. Skupaj z odgovorni
mi nosilci malog v posameznih 
sredinah združenega dela bo iz
delal ob vsakem kvartalu teme
ljite analize poslovanja, gospo
darskih rezultatov ter sprejel u- 
strezne zaključke in sklepe v 
korist uresničevanja program
skih ciljev, razvojnih nalog za 
tekoče gospodarsko leto.

2. Izvršni svet je obravnaval 
tudi nekatere pomembnejše na
loge občine Šentjur v okviru ra
zvoja kmetijstva in živilstva ter 
mesno predelovalne industrije. 
Ponovno je podprl prizadevanja, 
da je -potrebno v občini kar naj
bolj odgovorno in dosledno pri
stopiti k načrtovanju nadaljnje 
kmetijske proizvodnje v okviru 
družbenega in individualnega se
ktorja. Pri pristopu k izdelavi

prostorskega plana je nujno o- 
predeliti tista zemljišča, na ka
terih se načrtuje nadaljnja kme
tijska proizvodnja. Jasno pa je 
treba opredeliti tudi področje, ki 
je in bo namenjeno za nadaljnji 
razvoj in nastajanje posameznih 
centrov po -krajevnih skupno
stih. To pomeni, da je potrebno 
dosledno pristopiti k načrtova
nju družbene, družbeno-stano- 
vanjske in individualne izgrad
nje.

Dosedanja prizadevanja pri na
črtovanju kmetijske -proizvodnje, 
hrane je treba nadaljevati. Še 
posebej si je potrebno prizade
vati pri nadaljnjem razvoju so
cialističnih samoupravnih odno
sov na vasi ter pri vzpostavlja
nju še kvalitetnejših vezi med 
kmeti — kooperanti in temeljno 
organizacijo »kooperacija« v ok
viru Kmetijskega kombinata.

Ob nadaljnjem načrtovanju 
proizvodnje hrane kakor tudi 
vzreje živine pa je treba razvi
jati izgradnjo predelovalnih ob
jektov na območju, ki proizva
ja osnovno -surovino. Temeljito 
pa moramo proučiti tudi vse 
tiste družbenoekonomske dejav
nike, ki govorijo v korist raz- * 1

Na podlagi 1. točke 51. člena 
zakona o varstvu živali pred 
kužnimi boleznimi (Uradni list 
SRS, št. 18/77) in republiške od
redbe o preventivnih cepljenjih 
in diagnostičnih ter drugih pre
iskavah v letu 1980 (Uradni list 
SRS, št. 1/80) in 150. člena sta
tuta Skupščine občine Šentjur 
pri Celju (Uradni list SRS, št. 
20/74) izdaja Izvršni svet Skup
ščine občine Šentjur pri Celju

O D R E D B O
o preventivnih cepljenjih in di
agnostičnih ter drugih preiska
vah na območju občine Šentjur 

pri Celju Jv letu 1980
I. SPLOŠNE DOLOČBE

1. člen
Da se preprečijo oziroma u- 

gotovijo v tej odredbi navedene 
živalske kužne bolezni, morajo 
veterinarske organizacije, ki so 
po predpisih verificirane za pre
prečevanje in zatiranje kužnih 
bolezni opraviti v letu 1980 u- 
krepe zaradi ugotavljanja, od
krivanja in preprečevanja ter 
zatiranja kužnih bolezni.

Posestniki živali so dožni iz
vajati ukrepe iz te odredbe.

2. člen
Preventivne ukrepe iz te od

redbe opravi Veterinarski zavod 
Celje PE Šentjur pri Celju in 
obratim ambulante.

Veterinarski zavod in obrat
ne ambulante so dolžni pred 
vsakim začetkom izvajanja u- 
Ikrepov iz te odredbe o tem ob
vestiti občinski organ veterinar
ske inšpekcije. O opravljenem 
delu morajo poročati na pred
pisanih obrazcih.

3. člen
Preventivna cetpljenja se mo

rajo opraviti tolikokrat, koliko
krat je potrebno, da so živali

voja proizvodnje mesno prede
lovalne industrije v občini Šent
jur pri Celju. Izvršni svet je po
udaril, da je kvaliteta tega na
črtovanja v soodvisnosti z uskla
jevanjem med proizvajalci na ob
močju celjske regije, pri čemer 
pa je treba upoštevati, da se 
naj razvijajo predelovalni obra
ti na področjih, kjer se v -maksi
malni možni meri zagotavljajo 
surovine.

3. Pri obravnavi družbenega 
dogovora o izvajanju politike cen 
proizvodov in Storitev v SR Slo
veniji za leto 1980 je bilo v raz
pravi dano stališče, da je pri 
določanju cen proizvodov in sto
ritev v občini Šentjur pri Celju 
treba upoštevati selektivni pri
stop. To pomeni, da je potreb
no posvetiti več pozornosti u- 
skladitivi cen tistih proizvodov 
in storitev, ki najbolj zaostaja
jo v primerjavi z drugimi pro
izvodi. V ta namen bo izvršni 
svet sprejel ustrezne kriterije, 
na osnovi katerih bo možen se
lektivni pristop pri določanju 
cen proizvodov in storitev.

nadaljevanju je obravnaval 
družbeni dogovor o enotnem u- 
smerjanju skladnega razvoja 
kmečkega turizma v SR Slove
niji. Na seji je bilo poudarjeno, 
da je potrebno izdelati temelj
ne razvojne usmeritve v korist

stalno zaščitene. Veterinarski 
zavod Celje PE Šentjur pri Ce
lju in Obratne ambulante, M o- 
pravljajo preventivna cepljenja 
ali diagnostične preiskave, mo
rajo voditi evidenco o datumu 
cepljenja oe. preiskave, imenu 
dn bivališču posestnika živali, o 
opisu živali, o proizvajalcu, o 
serijski in kontrolni številki ce
piva ter o rezultatih cepljenja 
ali preiskave. Prav tako morajo 
spremljati zdravstveno stanje 
živali po uporabi biološkega pre
parata in o tem obveščati pri
stojni občinski organ veterinar
ske inšpekcije.

II. PREVENTIVNI UKREPI

4. člen

Preventivno cepljenje psov, 
starih več kot 4 mesece, proti 
steklini se mora opraviti do 30.
4. 1980.

Psi, poleženi do 31. 8. 1980, 
marajo biti cepljeni proti stek
lini v decembru 1980.

Zaščitno cepljenje proti stek
lini opravi Veterinarski zavod 
Celje PE Šentjur pri Celju.

5. člen

Preventivno cepljenje kokoši 
in brojlerjev proti atipični ko
košji kugi se mora opraviti:
— na družbenih perutninskih 

obratih organizacij združene
ga dela;

— v naseljih, kjer so družbeni 
perutninski ohrati organiza
cij združenega dela ali večje 
reje individualnih proizvajal
cev;

— v obratih individualnih proiz
vajalcev, ki proizvajajo v ko
operaciji z organizacijami 
združenega dela;

— v obratih individualnih pro
izvajalcev, kjer pomeni reja 
perutnine pomembnejšo go
spodarsko dejavnost.

turizma na našem območju na
sploh, s poudarkom na razvoju 
kmečkega turizma. Pri tako za
stavljeni nalogi bodo načrtoval
ci izhajali iz naravnih danosti, 
kulturno zgodovinske dediščine 
in seveda iz našega interesa po 
izvajanju turizma in še posebej 
kmečkega turizma kot dopolnil
ne kmetijske dejavnosti. Tako 
zastavljen pristop, ki ga bomo 
opredelili tudi v planskih doku
mentih za naslednje srednjeroč
no obdobje, pa bo prav gotovo 
prispeval k še večji Skrbi za ure
janje Okolja in utrjevanje tistih 
vrednot pevske, glasbene, fol
klorne .in druge zvrsti kulture.

Izvršni svet je sprejel tudi 
programske naloge, ki se nana
šajo na izdelavo družbenega pla
na za obdobje 1981-1985, za 1. 
polletje 1980 ter posebej sprejel 
nekatere zadolžitve za tiste or
ganizacije in institucije, ki ka- 
snijo z izdelavo oziroma načrto
vanji za naslednje srednjeročno 
obdobje.

Sprejel je tudi poročilo o pri
hodkih in odhodkih posebnega 
računa za zdravstveno varstvo 
živali za leto 1979 ter odredbo 
o preventivnih cepljenjih in dia
gnostičnih ter drugih preiskavah 
na območju občine Šentjur pri 
Celju za leto 1980. * 6 7 8

Preventivno cepljenje se opra
vi z živo ali mrtvo vakcino pro
ti atipični kokošji kugi. Vakci
na mora bM pripravljena iz pri
znanih virusnih sevov po sploš
no priznani metodi.

Cepljenje opravi Veterinarski 
zavod Celje PE Šentjur pri Ce
lju in Obratna ambulanta meso- 
kombinata »Perutnina« Ptuj, o- 
brat »Kooperacija«.

6. člen

Piroti prašičji kugi je treba 
preventivno cepiti prašiče v go
spodarstvih, ki imajo 10 ali več 
plemenskih svinj oziroma 50 pi
tancev. Proti bolezni je treba 
zaščit tudi prašiče, ki se hrani
jo s pomijami ali z odpadki ži
valskega izvora.

Cepljenje s sevom K-lapinizi- 
ranega virusa opravi Veterinar
ski zavod Celje PE Šentjur pri 
Celju.

7. člen

Proti slinovski in parkljevki 
je treba preventivno cepiti o- 
snovno govejo čredo organizacij 
združenega dela.

Preventivno cepljenje s poli
valentno ACC vakcino opravi 
Veterinarski zavod Celje PE 
Šentjur pri Celju.

8. člen

V letu 1980 je treba opraviti 
tuberkulindzacijo govedi v vseh 
gospodarstvih, ki niso bila tu- 
berkulindzlrana leta 1978 in 1979. 
Tuberkulinizaciia mora biti o- 
pravljena do 30. junija 1980, sa
nacija okuženih in na okužbo 
sumljivih gospodarstev pa mora 
biti opravljena do 31. 12. 1980.

Tubeikulinizacijo opravi Vete
rinarski zavod Celje PE Šentjur 
pri Celju.

(Nadaljevanje na 3. str.)



Zbori občanov so
Zbori občanov, ki so jih orga

nizirale krajevne konference 
SZDL v mesecu januarju, so na
kazali ob obravnavi krajevne 
problematike še vrsto drugih 
odprtih vprašanj, s katerimi se 
bodo morali organi SZDL pa tu
di druge družbenopolitične or
ganizacije čimprej soočiti.

Drži, da so se v nekaterih KS 
za obravnavanje delegatskih, sa
moupravnih in krajevnih prob
lemov odločali tudi za sklic zbo
rov občanov po vaških območ
jih, vendar so še vedno bolj pri
sotne oblike forumskega delo
vanja izvršilnega odbora KK 
SZDL oziroma njegovih organov.

Manj se torej odločamo, da 
bi se o skupnih interesih, vpra
šanjih, predvsem pa problemih 
pogovorili z delovnimi ljudmi 
in občani preprosto skupaj 
(zbor, sekcija).

Povsod tam, kjer so občani 
ob dogovorjenem dnevnem re
du postavljali v ospredje tudi 
druga, življenjsko pomembna 
vprašanja, kot so: gramoziranje 
in asfaltiranje cest, pitna voda, 
PTT, družbeni prostori za sesta
janje in kulturno udejstvovanje, 
šola, vrtci — prav gotovo skli
catelji zborov niso bili sposobni 
ustrezno odgovoriti občanom. 
Ob tej izkušnji se bo potrebno 
v okviru Socialistične zveze od
govorno zavzeti za1 ponovno 
vzpostavitev takšnih metod in 
oblik dela, ki bodo vsem delov
nim ljudem in občanom omogo
čila najbolj posredno sodelova
nje, ne le ugotavljanje proble
mov, ampak tudi vključevanje 
v njihovo razreševanje. Tako bi 
vrsto nalog, ki jih v nobeni KS

bili potrebni
ne manjka, mnogo hitreje in tu
di demokratičneje razrešili!

Seveda je pri takšnem ocenje
vanju potrebno upoštevati ob
jektivne prostorske možnosti, ki 
jih v večini vaških skupnosti ni, 
vendar je prav tam želja obča
nov po sodelovanju največja. 
Kljub vsem omenjenim okolišči
nam lahko ugotovimo, da so se 
v tej smeri najbolj zavzeli pred
vsem v KS Ponikve, Šentjur — 
okolica, Planina in Slivnica. Or
ganiziranje vaških zborov pred
stavlja najbolj neposredno obli
ko sekcijskega načina delovanja 
naših občanov, za kar pa se bo 
potrebno nekoliko bolj zavzeti, 
predvsem v KS Šentjur — cen
ter, kjer večina uličnih odborov 
sploh ne deluje! V teh sredinah 
bo potrebno več koordiniranega 
dela oziroma frontne zasnovano
sti Socialistične zveze, ki bi mo
rala s svojim delovanjem seči 
do vsakega delovnega človeka 
in občana. Vsa dnevna vpraša
nja, kot so: funkcioniranje po
litičnega sistema, delovanje de
legacij, vprašanje kolektivnega 
vodenja in odgovornosti, kad
rovska politika, problematika 
družbenih organizacij in dru
štev, skratka program dela se 
ob tako ozko in forumsko za
stavljenem delu sploh ne more
jo demokratično razreševati.

Vsa vprašanja, ki smo jih za
znali na teh zborovanjih, je po
trebno takoj proučiti in vključi
ti v programe vseh družbeno
političnih organizacij, se odlo
čiti za demokratične j še oblike 
odločanja, nikakor pa proble
mov ne smemo skrivati pred 
ljudmi, pred tistimi, ki so jih 
dolžni razreševati.

(Nadaljevanje z 2. strasni)

9. člen

ded e  na brucelozo je treba 
preiskati:
—  z m lečn o  o b ro č k a s to  p re iz k u 

šn jo  k rav e  v h lev ih  in d iv id u 
a ln ih  p ro izva ja lcev , in  s ice r 
1 X n a  leto ;

— z enkratnim serološkim pre
gledom krvi osnovne goveje 
črede organizacij znuženega 
dela.

Mlečno obročkasto preizkuš- 
njo in odvzem krvi osnovnim 
govejim čredam opravi Veteri
narski zavod Celje PE Šentjur 
pri Celju.

Serološki pregled krvi opravi 
VTOZD za veterinastvo Bioteh
niške fakultete v Ljubljani.

10. člen

Osnovne črede plemenskih go
ved organizacij združenega de
lla je treba pregledati na levko- 
zo.

Preiskave seruma opravi kli
nika za prežvekovalce - VTOZD 
za veterinastvo Bioteniške fa
kultete v Ljubljani.

11. člen
Na kužno malokrvnost konj 

je treba preiskati vse plemen
ske žrebce.

Preiskavo krvi opravi zavod 
za mikrobiologijo in kužne bo
lezni Veterinarske fakultete v 
Zagrebu.

12. člen

Čebelje družine vzrejevalcev 
matic je treba preiskati na hu

KS Kalobje
Vas Kalobje stoji na zelo raz

gledni točki, in sicer na 621 m 
nadmorske višine. Zanimivo je 
predvsem tudi to, da se v jas
nem in nemeglenem dnevu s 
cerkvenega stolpa vidi okrog 40 
cerkva.

Kalobje je KS, Id se je zadnje 
čase začela razvijati. Tu imamo 
Gasilsko društvo, Kulturno dru
štvo in poleg drugih družbeno
političnih organizacij tudi mla
dinsko organizacijo. V

V preteklem letu smo imeli 
več kulturnih nastopov v kraju 
samem. To so bili Skeči, ddkla-

do gnilobo čebelje zalege, prši- 
čavost, nosemavost in varoatozo.

Preglede opravi VTOZD za ve
terinarstvo Biotehniške fakulte
te v Ljubljani.

Čebelje družine, ki so bile na 
paši v drugih republikah, je tre
ba pregledati na varoatozo. 
Vzorce zimskega drobirja mora 
odvzeti Veterinarski zavod Ce
lje PE Šentjur pri Celju. Pre
glede na varoatozo opravi živi
norejsko — veterinarski zavod 
Celje. Vzorce je treba poslati do 
31. 3. 1980.

13. člen

Na spomladansko viremijo in
eritrodermatitis, prikrapis je 
treba do 15. maja 1980 pregle
dati krape, M se vlagajo, pro
dajajo in prevažajo. Virološko 
je treba preiskati krape s klinič
nimi znamenji in patološkimi 
spremembmi, kot to odredi ob
činski orgn veterinarske inšpek
cije.

Vzorce preiskave opravi po 
predhodnem dogovoru Veteri
narska fakulteta v Zagreba.

14. člen

Prekrški po tej odredbi se ka
znujejo po določbi VI. poglavja 
zakona o varstvu živali pred ku
žnimi boleznimi (Uradni list 
SRS, št. 18/77).

15. člen
Odredba začne veljalti 8 dni 

po sprejetju, objavi pa se na 
krajevno običajen način. 
Številka: 322-8/80-2 
Šentjur pri Celju, dne 12/2-80

Predsednik IS SOb 
Šentjur pri Celju 

Ludvik MASTNAK

macije in pesmi. Tudi pionirji 
pri tem niso zaostajali. Letos 
nameravamo z dramsko sekcijo 
delo na področju kulture poži
veti. Sedaj imamo na voljo pro
stor v šoli, kjer smo si postavi
li tudi nov oder, od katerega si 
v bodoče veliko obetamo. Naj 
povem še to, da je naše KPD 
tudi tesno povezano z vsem, kar 
obstaja v naša KS, predvsem pa 
z mladinsko organizacijo. Tu se 
je začelo graditi tudi igrišče, 
katerega v naši KS nujno po
trebujemo, saj imamo mladino, 
ki je za šport navdušena. Pohva
liti moramo požrtvovalnost Jo
žeta Kupca, ki je z lastnimi 
sredstva postavil vlečnico, ki 
brezhibno deluje. To si je ure
dil namreč zase, ker je izvrsten

smučar. Vendar pa je dopustil, 
da jo lahko koristijo tudi drugi, 
seveda pod njegovim nadzor
stvom. Tako se ob sobotah in 
nedeljah nabere kar precej smu
čarjev, ki kažejo zanimanje za 
ta šport, celo iz sosednjega Dob-

V šentjurski občini je malo 
kmečkega prebivalstva, zato je 
tudi mladih v kmetijstvu malo, 
mnogo pa se jih odloča za dru
ge poklice. Da bi povezali mla
de, ki ostanejo doma na kmeti
jah in tudi ostale, ki imajo za
nimanje za kmetijstvo, smo v 
preteklem letu s pomočjo KK 
TOK Šentjur in mentorja Bran
ka Sekirnika ustanovili aktiv 
mladih zadružnikov pri proizvo
dni enoti Šentjur. Pokazala se 
je velika zainteresiranost in tu
di delavnost. Že kar na ustanov
nem sestanku smo si zadali na
loge in izpeljali celo nekaj več 
akdj, kot smo jih planirali. 
Kmalu po ustanovitvi aktiva 
smo imeli dvoje predavanj: eno 
iz strojništva, drugo pa o druž- 
benopoliitčni aktivnosti mladih 
na vasi. V maju smo pripravili 
strokovno ekskurzijo v Mursko 
Soboto, kjer smo si ogledali ne-

ja. Fantje v naši krajevni skup
nosti se zelo radi smučajo. Kra
jani smo tovarišu Kupcu zelo 
hvaležni in upamo, da bo s svo
jo iznajdljivostjo nadaljeval.

Venčeslav Jager

kaj preusmerjenih kmetij in 
testno postajo. Svoje sposobno
sti v kmečkih spretnostih smo 
preizkusili v Dramljah, kjer 
smo sodelovali na tekmovanju 
koscev in grabljic. Veliko truda 
smo tudi Vložili na živinorejski 
razstavi, kjer srno sodeloval 
pri organizaciji povorke kmetij
skih strojev in starih kmečkih 
običajev.

Ob koncu leta pa smo v Go
rici pri Slivnici pripravili občin
ski kviz »Mladi in kmetijstvo«, 
kjer je naš aktiv zasedel prvo 
mesto.

Ob vsem tem delu pa nismo 
pozabil na izobraževanje, saj 
obiskuje dopisno šolo samo
upravljanja 16 članov našega 
aktiva.

Damjan Pečar

Kmečka mladina aktivna



Prosvetno društvo .Skladateljev Ipavcev" se predstavlja
Spoštovani 'bralci UTRIPA, v 

nekaj vrsticah se vam želimo 
predstaviti in prikazati dejav
nost, ki se je v okviru društva 
izvršila v preteklem letu 1979.

Prosvetno drdšfcvo »Skladate
ljev Ipavcev« združuje 132 ak
tivnih .sodelavcev — amaterjev, 
ki pojejo v moškem in ženskem 
zboru, plešejo v folklorni sku
pini. V kkiosefcciji dela 7 sode
lavcev, društvene naloge pa o- 
pravOijajo še gospodar, računovo
dja, tajnik in ostali člaoi izvr
šilnega odbora. Dovolite, da vam 
prikažemo dejavnost prosvetne
ga društva po sekcijah:
— Kinosekcija:

— 104 r e d n e  h in o p ra d š ta v e , 
k a te r e  j e  O b iskalo  9472 o b i
skovalcev ;

— 6 kino predstav iz šolske
ga programa je obiskalo 
2482 obiskovalcev;

— 4 matineje z Otroškimi ri
sanimi filmi 576 obisko
valcev;

— Moški zbor je imel v letu 
1979 58 vaj s 116 urami in 20 
nastopov, od katerih so bili 
trije celovečerni koncerti.

— Ženski zbor je imel 86 vaj s 
173 urami in 9 nastopov, od 
katerih je  bil samostojen kon
cert ob dnevu žena, 8. mar
ca 1979 v Šentjurju.

— Folklorna Skupina je imela 
104 vaje z 218 urami in 26 
nastopov, od katerih je bilo 
več nastopov izven kraja, ta
ko za brigadirje v MDB Ko
zjansko in drugod. V skupini 
.plešeta .mlajša in starejša 
skupina s skupno 44 plesalci 
in plesalkami.

— RecitacijiSka skupina je ime
la 51 vaj s 118 .urami in 9 
nastopov. Pripravila je reci
tal o Prešernu za kulturni 
praznik, 8. februarja 1979 in 
ga ponovila na reviji mladin
skih dramskih skupin v Ce
lju v okviru kulturne akcije 
»Naša beseda 79«. Sodelovali 
so _ tudi pri proslavi »Rdeči 
mlin« v Medlogu, skupno s 
tamkajšnjimi mladinci.

— Dramska skupima je ponovno 
oživela in se nam predstavila 
pod vodstvom režiserke Dra
gice Rauter z delom. M. Ma
rinca »Poročil se bom s svojo 
ženo « v januarju 1980.

Sikupno iso se Slani in članice 
naših sekcij občinstva v letu 
1979 predstavili 66lkrat. Vse ito 
dokazuje, da želja po kulturnem 
udejstvovanju v našem kraju 
obstoja, treba je le ustvariti po
goje za razvoj kulturnega dela.

Bolj zaskrbljujoče je materi
alno stanje v katerem društvo 
deluje. Kulturna skupnost in 
ZKO nam zagotavljata sredstva 
za redno dejavnost in z odmero 
teh sredstev smo zadovoljni. Z 
dobro organizacijo dela se da s 
temi sredstvi ne le vzdrževati 
kulturno dejavnost na doseženi 
stopnji, temveč tudi razvijati. 
Ne moremo pa slediti material
nim izdatkom, M so v nenehnem 
porastu. Naš kulturni dom je 
bil zgrajen v letih povojne ob
nove, materiale, ki so vanj vgra
jeni, ne omogočajo racionalnega 
gospodarjenja. Dotrajana je ele
ktrična instalacija, kurjava za
hteva velika sredstva, ker je dom

toplotno slabo izoliran itd. Več
krat smo v naših programih 
predložili zahtevek za posodobi
tev kulturnega doma, da nismo 
bili uslišani. V tam času se gra
dijo kulturni domovi v Dobju, 
Gorici .pri Slivnici 'in v Šentvi
du pri Planini. Priznavamo, da 
je gradnja teh domov za te kra
je pomembna, ne bi pa smeli 
zaradi tega zanemarjati domov, 
ki so bili zgrajeni pred tem, ker 
vemo, da slabo vzdrževanje teh 
domov vodi k propadanju. Na 
te probleme smo opozorili tudi 
KS Šentjur center in okoloa. 
Upamo, da bomo s sodelovan

Stare šege in navade opušča
mo, spreminjajo se, kot se spre
minja življenje, in z njim nasta
jajo nove navade. Ker ljudje ne 
živijo več v zaprtih, od sveta od
maknjenih vaseh, brez časopisov 
radia, televizije, si tudi ne pri
povedujejo več starodavnih pri
povedk in pravljic, pozabljajo 
tudi mnoge starinske pesmi in 
plese. Le Ob skupnem zimskem 
delu še zna kdo povedati kako 
staro »pripovest«. In .ko se zbe
rejo k delu ali zabavi, zapojejo 
današnje pesmi skupaj s stari
mi, že skoraj pozabljenimi. Te 
pesmi s plesi, ki jih oživljajo v 
glavnem folklorne Skupine, ne
katere pa živijo tudi na gosti
jah in zabavah, so najbolj živo 
duhovno izročilo iz naše pretek
losti.

Brez vsakega pomisleka lahko 
rečemo, da šentjurska folklorna 
skupina to poslanstvo marljivo, 
požrtvovalno, vztrajno in uspe
šno opravlja že sedemnajst let. 
Njeni člani s v tem preteklem 
obdobju z Ijubitelj'slko kulturno 
aktivnostjo uspeli iztrgati poza
bi lep in bogat del ljudskega u- 
metniškega izročila. Domače 
ljudske plese smo z nastopi na 
številnih prireditvah ponesli v 
širšo javnost. Za svoje geslo smo 
si izbrali: Pesem in ples druži
ta naode. Želimo pa si, da to ne

jem obeh KS in DPO te proble
me z obojestransko pripravljeno
stjo ugodno rasili.

Proslavo ob letošnjem kultur
nem prazniku je 8. februarja 
1980 pripravila folklorna skupi
na. Iz .predstavljenega programa 
je lahko vsakomur jasno, 'koli
ko dela in vaj je potrebno za 
tak nastop. Ob tem prazniku 
smo izročili priznanja najbolj 
prizadevnim kulturnim delavcem 
v naših sekcijah. Kar nam ni 
uspelo tdkrat predstaviti .ustvar
jalcev folklorne dejavnosti, sku
šamo to storiti v tem prispev
ku. Pobudnica folklorne dej av

bi bila zgolj papirnata in brez
barvna parola.

»Pred 17 leti smo se mladi 
zbrali v plesno folklorno skupi
no, pod vodsvom prof. Nuše Vre
čko. Že na samem začetku nam 
je bilo zaupano vredno in lepo 
poslanstvo: negovati in reševati 
pozabe stare ljudske plese in 
običaje ter jih s pomočjo nasto-

Drago Jančič

nasti je v Šentjurju profesori
ca Nuša Vrečko, njeno delo pa 
uspešno nadaljuje njen učenec, 
sedanji vaditelj in koreograf to
variš Drago Jančič. Do zadnje
ga kotička napolnjena dvorana 
in dolgotrajni aplavzi so najbolj 
izvirno priznanje za njun velik 
turd in znanje, ki ga prenašata 
na mlajše plesalce in plesalke. 
Žal nam teh spodbudnih besed 
ni uspelo izreči ob koncu pro
slave, ker je večina obiskoval
cev prehitro zapustila dvorano, 
zato pripis k vzgoji publike: 
»Dokler so nastopajoči na odru, 
se dvorane ne zapušča!«

pov predstavljati ljudem.
Po 15 letih požrtvovalnega de

la je prof. Nuša Vrečko zapusti
la folklorno skupino. Vodstvo 
skupine je prevzel tov. Drago 
Jančič.

Prva skrb, ki .smo si jo zadah 
pod novim vodstvom, je bila 
pritegniti k sodelovanju čim več 
novih članov ter nadaljevati še 
z bogato dediščino. S povečan
jem števila članstva pa so se 
pokazale tudi nekatere težave. 
Vadbenega prostora, bi bi ust
rezal povečanemu številu član
stva, ni bilo mogoče dobiti. Vse 
vaje so do nedavnega potekale 
v domu družbenopolitičnih or
ganizacij. Mala sejna soba v pri
tličju se je vsak petek spreme
nila v vadbeni prostor. Žal pa 
smo morali ta prostor kaj kma
lu zapustiti in s tem kulturni 
dom. Kam sedaj? Za prostore 
smo zaprosili osnovno šolo Šent
jur, kjer vadimo začasno, do
kler se ne uredijo potrebni pro
stori v stavbi občinske knjižni
ce.

Danes šteje folikloma skupina 
45 aktivnih članov. Naša uspe
šnost se je pokazala zlasti v lan
skem letu, ko je skuplina opra
vila 27 nastopov po vsej Slove
niji. Vrhunec našega uspeha pa 
je bil celovečerni nastop v po
častitev kulturnega praznika.

Programska usmeritev skupine 
bo tudi v naprej uravnana k 
širokemu izbora plesov in pe
smi jugoslovanskih narodov. Že
limo si, da predstavimo vsaj po 
en ples iz vsaike republike in vse 
skupaj združimo v eno misel: 
Pesem in ples družita narode. 
Vseskozi pa bo nujen poudarek 
na domači, slovenski folklori.

Prav gotovo, da bomo pri tako 
široko zasnovanem programu za
deli na določene težave. Tem se 
pač ne bo dalo izogniti. Tu mi
slim predvsem na nabavo narod
nih noš, z ozirom na to, da se
gamo po originalnem plesnem 
izročilu.

Izboljšati si želimo godčevski 
sestav, da se poleg harmonike, 
oglasijo še klarinet, trobenta in 
kontrabas.

Želimo si sodelovanja z osta
limi sekcijami in skupinami ta
ko v domačem kraju kakor tudi 
zunaj njega. Da bi se laže po
vezali z ostalimi skupinami po 
Sloveniji, smo prisitopili k Zdru
ženju folklornih skupin Sloveni
je-

Folklorna skupina



Nazadnje še vabilo vam vsem. 
K sodelovanju vabimo nove čla
ne: plesalce, pevce, godbe. Pri
družite se nam! Skupno bomo

poskrbeli, da staro plesno izro
čilo ne bo tonilo v pozabo, da 
ponovno zažive stare šege in obi
čaji. M. V.

Dramska skupina
Dolgoletna želja po gledali

škem ustvarjanju v Šentjurju 
se je uresničila. Prvi poizkus je 
z igro POROČIL SE BOM S 
SVOJO ŽENO dosegel zaželjeni 
uspeh. Mladi ustvarjalci so se 
vaj, kartere je vodila tovarišica 
Dragica RAUTER, redno udele
ževali in njihorv Skupni cilj je 
bil, pokazati domačemu občin
stvu predstavo, ki je nastala s 
trudom in upanjem, da se bo 
gledališko ustvarjanje nadalje
valo. Vstopnice za obe predsta

vi v dvorani Kulturnega doma 
so bile prodane do zadnjega 
prostora, kar je dokaz, da je 
med gledalci že dolgo tlila želja, 
da bi tudi na šentjurskem odru 
gledali živo predstavo. Igralci 
obljubljajo, da ta igra ni zače
tek in konec hkrati, ampak se 
bodo trudili in vadili še naprej. 
S to igro bodo nastopili v ne
katerih krajih naše občine, go- 
stvovali pa bodo tudi v delovni 
organizaciji UNIOR v Zrečah.

F. Škoberne

Podeljena priznanja
Dragica RAUTER — je pred

vojna absolventka mariborskega 
učiteljišča. Že med študijem je 
bila vključena v dramski kro
žek, ki ga je na učiteljišču vo
dila pokojna dramska igralka El
vira Kraljeva. Le ta je kmalu 
spoznala umetniško nagnjenje 
tov. Dragice in jo nagovarjala 
za nadaljevanje študija dramske 
umetnosti v Zagrebu. Druga sve
tovna vojna, ki se je neusmi
ljeno bližala, ze prekrižala raču
ne tej tako želeni usmeritvi.

Na prvem službenem mestu v 
Rogatcu je tovarišica naučila ig
rico »Grudica«, ki je s svojo 
vsebino opozarjala na narodno 
zavest. Na dramsko opredelitev 
in njeno delo režiserja je vpli
val še dramski igralec Jože Ko
vič, ki je vodil mnoge seminar

je za dramske režiserje, delujo
če med množicami v naprednih 
prosvetnih društvih. Časi med

vojno so onemogočili kakršno
koli kulturno dejavnost v slo
venskem jeziku in z deli iz na
še kulturne zakladnice.

Konec druge svetovne vojne je 
prinesel narodnostno in socialno 
osvoboditev našega človeka. Te
mu se je prilagodilo tudi dram
sko delo.

Tov. Dragica Rauter je doslej 
naučila 33 iger. Med dela, ki so 
po njenem osebnem prepričanju 
najbolj uspela, prišteva iz do
mače kulturne zakladnice Celj
ske grofe, Miklovo Zalo, Rokov
njače in Kralja na Betajnovi, iz 
tujih virov pa Globoko so ko
renine in Via mala.

Pod vodstvom Dragice Rauter 
se je zvrstila cela vrsta igralcev 
in igralk od otroških, mladin
skih in odraslih vlog. Vsi so si 
v enem edini, nihče ji ni mo
gel odreči, ker je v njej videl 
tako zavzeto kulturno delavko. 
Vsak, ki je z njo delal, se je po 
svoje kulturno oblikoval. To pa 
pomeni pravo vsebino in lik kul
turnega delavca. Za vse to smo 
tov. Dragici v priznanje, ki smo 
ga ji podelili, zapisali tole:

»Za večletni trud, požrtvoval
nost in dragocen prispevek na 
področju dramske vzgoje v Šent
jurju.«

Vlado GRDINA — je prevzel 
dolžnosti predsednika moškega 
pevskega zbora kmalu po priho
du zborovodje tov. Edija Gorši- 
ča. Kot je rasla in se dvigala 
kakovostna raven petja, tako so 
naraščale tudi materialne potre
be zbora. Tov. Vlado Grdina se 
je kot predsednik moškega pev
skega zbora zelo zavzemal in 
trudil pri zbiranju finančnih 
sredstev, ki so bila zboru po
trebna. Tako so v času njegove
ga 10-Ietnega vodenja zbora pev
ci prvič oblekli nove pevske ob
leke in se predstavili v njih na 
svojem koncertu. Še in še bi la
hko naštevali uspešno opravlje
ne naloge, ki jih je tovariš opra
vil kot predsednik zbora. S tem 
pa je pripomogel tudi k ugledu 
Prosvetnega društva Skladateljev 
Ipavcev v Šentjurju kot njegovi 
bližnji in daljni okolici.

Jaka TANŠEK — je prevzel 
dolžnost predsednika moškega 
zbora za Vladom Grdino. Jaka 
Tanšek je vsem nam znan po 
marljivosti, redoljubnosti in nad
vse urejenim odnosom do dela 
in pevcev v zboru. Še tako ko
čljivi trenutki, ki so zbor v pre
teklem letu spremljali, niso raz
orožili volje sedanjega predsed
nika moškega zbora. Tov. Jaka 
je tudi prizadeven organizator 
kulturnega življenja v Šentjur
ju, saj povsod rad pomaga v 
društvu, kjer kot aktiven pevec 
in organizator dela sodeluje. Vsi 
si želimo, da bi tudi v bodoče 
živel in delal za kulturo v Šent
jurju z enako zavzetostjo, kot 
je to delal doslej.

Branko OSET — je več let 
predsedoval folklorni skupini v 
Šentjurju. Skupaj z vaditeljico 
prof. Nušo Vrečko sta bila v na
šem kraju pionirja folklorne de
javnosti. Oset Branko se je po
leg aktivnega nastopanja kot 
plesalec zavzemal za širjenje pro
grama folklorne skupine in s 
tem v veliki meri pripomogel, 
da zna današnja folklorna sku
pina poleg slovenskih plesov tu
di plese iz drugih republik in

pokrajin. Žal ga je v zadnjih 
letih za nekaj časa odtrgalo od 
aktivnega dela v folklorni sku
pini, toda prepričani smo, da se 
bo v vrste plesalcev in plesalk 
vrnil in z resnim delom, kot je 
zanj značilno, vzgojno vplival na 
mlajši rod plesalk in plesalcev.

Danica BELUŽIČ — je v fol
klorni skupini kot plesalka že 
od prvih začetkov v osnovni šo
li. Med dekleti v folklorni sku
pini je vedno znala ustvariti ve
dro razpoloženje in tako vpliva
ti na pristne in tovariške med
sebojne odnose. Njena velika za
sluga pa je v skrbi za varova
nje narodnih noš. Po vsakem na
stopu folklorne skupine poskr
bi, da se vsi deli noš vrnejo na 
pravo mesto, da so noše ureje
ne in spravljene. Bogastvo na
rodnih noš, s katerimi razpola
ga naša folklorna skupina, zna
ša danes več kot 30 milijonov 
starih din, zato je naloga in skrb 
naše tov. Danice izjemna in vse 
hvale vredna.

Zlatko PODGAJSKI — je vo
dja kinosekcije. Do prevzemate 
odgovorne naloge je opravljal 
najprej naloge kino operaterja, 
nato tehničnega vodje, danes pa 
opravlja dela in naloge, ki so v 
zvezi s sklepanjem pogodb za 
nabavo filmov in rednega pred
vajanja. V komisiji za izbor fil
mov pripravlja predloge za izbi
ro filmov in daje pri izbiri prvo 
oceno. Zlatko Podgrajski je po
budnik za filmsko matinejo, 
kjer se predvajajo risanke in 
otroški filmi za naše najmlajše. 
V šolskem letu 1979/80 je kino- 
sekcija prevzela tudi program 
šolskega filma za učence osnov
ne šole.

Odlikuje ga miren, preudaren 
nastop in nadvse urejen odnos 
s sodelavci v kinosekciji. Njego- 
vas talna skrb je tehnično izpo
polnjevanje aparatur in njihovo 
vzdrževanje. S tem pa prispeva 
izjemen delež k rednemu pred
vajanju filmov v našem kraju.

Marija KRAJNC — opravlja v 
prosvetnem društvu dela in na
loge računovodje že od leta 1966. 
Kot izkušena sodelavka v tej 
stroki sproti spremlja gibanje 
dohodkov in izdatkov in nas 
opozarja, kaj si v danem tre
nutku lahko privoščimo. Finan
čno vodi stroške za vsako sek
cijo posebej, vedno lahko ugo
tavljamo finančno stanje. Oprav
ljanje finančnih nalog je izpo
stavljeno nadzoru v društvu sa
mem in službi družbenega knji
govodstva. Vsa leta na njeno de
lo ni bilo nobenih pripomb. Vsi, 
ki z računovodkinjo Marijo de
lamo, smo veseli, da imamo ta
ko vestno sodelavko. Njenega 
sodelovanja si želimo tudi v bo
doče.

Branko JEZERNIK — je po 
stažu najstarejši sodelavec v ki
nosekciji, kjer opravlja delo ki
nooperaterja. Trdno smo prepri
čani, da brez njega kinoopera- 
terska služba ne bi bila taka, 
kot je danes. Skupaj s sodelav
ci je priučil in vzgojil nekaj 
mlajših kinooperaterjev, katere 
vključujemo postopoma, najprej 
kot pomočnike, nato pa kot sa
mostojne kinooperaterje pri 
predvajanju filmov. Kot izkušen 
kinooperater vrši tudi vsa vzdr
ževalna dela na kinoaparatih in 
le taki zavzetosti se imamo za
hvaliti, da nam leta 1950 in 1952 
nabavljeni kinoprojektorji delu
jejo še danes.



tronšjo in porabo na vseh nego
spodarskih področjih. To bo si
cer nekoliko boleče, ker imamo 
še mnogo nepotešenih želja in 
potreb, vendar so tov tem tre
nutku tudi cilji stabilnega gos- 
spodarjenja.

V stabilizacijo se mora vklju
čiti tudi naša osebna potrošnja. 
Naši osebni dohodki bodo mo
rali biti zasluženi z delom in re
zultati tega dela bo treba vložiti 
v konkretno materialno proiz
vodnjo, manj pa v tista dela in 
naloge, pri čemer izpod rok ne 
prihajajo konkretni proizvodi.

Mnogi se bodo vprašali, kaj 
pa cene? Cene po vsej verjetno
sti z ozirom na svetovne gos
podarske procese niso več tako 
stabilne. Cene se dvigajo v sve
tu, tako se bodo dvigale tudi pri 
nas. Pomembno je, ali so te na
še cene take, s katerimi lahko 
konkuriramo na svetovnem tr
žišču. Na žalost je tu še mnogo 
težav, tudi takih, ki povedo, da 
je mnogo proizvodov bolje po 
višjih cenah prodajati doma, kot 
pa veljajo cene za te proizvode 
izven naših meja. Po presoji bi 
se lahko vprašali, ali je temu 
vzrok, da predrago proizvaja
mo, ali da imamo dovolj denar
ja, da lahko drago kupujemo. 
Očitno velja, da imamo kar pre
cej denarja, da lahko drago ku
pujemo, kar pa pomeni, da po
tem tudi drago proizvajamo. Če 
pa drago proizvajamo, pa pome
ni, da so naše cene obremenje
ne z mnogimi obremenitvami, 
ki so spet vezane na boljše gos
podarjenje in manjše zahteve 
vseh oblik negospodarske po
trošnje. Dokaz za to je to, da 
mnoge delovne organizacije še 
vedno izredno slabo gospodari
jo kljub vedno višjim cenam.

Mnogi menimo, da mora bolj 
zaživeti osnovni ekonomski za
kon ponudbe in povpraševanja. 
Rasti mora tudi produktivnost 
dela. Dosledno je treba nagraje
vati po delu in rezultatih dela.

Kaj menite pa vi, odgovorite! 
________________Franc Ogrizek

Kino predstave
MAREC 1980

1. 3. 1980 ob 19. uri, 2. 3. 1980 
ob 17. uri: POMPEJINE LJUBE
ZENSKE NOČI, italijanski film, 
sexy komedija. Režija: James
Reed. Igrajo: Olinka Berova,
Brad Harris.

8. 3. 1980 ob 19. uri, 9. 3. 1980 
ob 17. uri: VELIKI ŠEF, Hong 
Kong, film o karateju. Režija: 
Jerry Thomas. Glavna vloga: Bru
ce Lee.

9. 3. 1980 ob 10. uri matineja 
ameriške risanke Walt Disney: 
NORE DIRKE TOMA IN JER- 
RYJA.

15. 3. 1980 ob 19. uri, 16. 3. 1980 
ob 17. uri: KING KONG JE PO
BEGNIL, ameriško-japonski film, 
grozljivka. Režija: Ishiro Honda, 
Arthur Ravvkin. Igrajo: Rhodes 
Reason, Linda Miller.

22. 3. 1980 ob 19. uri, 23. 3. 1980 
ob 17. uri: ŽIVA META, angle
ški akcijski film. Režija: Dou
glas Hickox. Igrajo: Oliver Reed, 
Jill St. John, lan McShane.

29. 3. 1980 ob 19. uri, 30. 3.1980 
ob 17. uri: ABBA, švedski glas
beni film. Režija: Lasse Hal
lstom. Igrajo: skupina ABBA, 
Stig Anderson. Glasba: Benny 
Anderson, Bjom Ulvaeus, Stig 
Anderson.

Kako si razlagamo gospodarsko stabilizacijo?

Iz dneva v dan govorimo, da 
se moramo stabilizacijsko obna
šati in delati. Na žalost, ko go
vorimo, smo vsi za to, ko pa 
občutimo stabilizacijo in njeno 
potrebo na svoji koži, smo seve
da takoj nekoliko prizadeti. Mno
gi bi temu rekli: »Smo za sta
bilizacijo, samo ne naračun ti
stega, kar že imamo in kar že 
uživamo.« Jasno, da je cilj na
šega družbennega gospodarske
ga razvoja, da stalno večamo 
naš življenjski osebni in Skup
ni standard. Pni tem se ustavi
mo pri vprašanju, ali smo to 
res z dobrim delom in dobrim 
gospodarjenjem ustvarili. Žal še 
vedno ni povsod tako in če bi 
bilo tako, bi danes ne govorili 
o potrebah stabilnejšega gospo
darjenja. Res, da se nahajamo 
tudi v težjih mednarodnih gos
podarskih razmerah, pa vendar 
ni to edina krivda za naše slab
še gospodarjenje. Torej stabili
zacijsko gospodarjenje je pred 
nami, ne zato da bi izgubili to, 
kar imamo, ampak zato, ohrani
mo tisto, kar že imamo in ustva
rimo še več. Trenutno bomo to 
tudi občutili na svoji lastni ko
ži, ker sicer drugače stabilizaci
je ne bo, in bi bili kasneje ra
zočarani, ko bi ugotovili, da smo 
o njej mnogo govorili, gospodar
ski in ostali problemi pa nas bi

pritiskali naprej. Pred nami je 
vprašanje, kje in kako izvajati 
stabilizacijske ukrepe v sleherni 
konkretni sredini, čeprav o tem 
stalno veliko govorimo in piše
mo in nas konkretna praksa že 
tudi sili v to. V delovnih organi
zacijah bomo morali še bolj po
gledati ali so dobro izkoriščene 
delovne zmogljivosti. Skrbeti 
moramo zato, da delajo vsi stro
ji z največjo zmogljivostjo, da 
imamo dobro organizirano delo 
da se stalno borimo za dobre 
proizvode, da bi jih lahko na tr
gu dobro prodali. Sposobni mo
ramo biti prodati proizvode ta
koj, ko jih naredimo, da jih ne 
držimo v skladiščih, čuvati mo
ramo svoje delovne stroje, da bi 
imeli na njih najmanij stroškov 
vzdrževanja in zastojev. Surovi
ne moramo dobro izkoristiti, da 
ne bi imeli nepotrebnih odpad
kov. Sedaj ko govorimo o krizi 
pri porabi energije, moramo var
čevati z električnim tokom, ku
rivom in ostalo energijo.

Še posebej se bomo morali 
vprašati, ali smo dovolj delovno 
disciplinirani, ali so tudi naši 
sodelavci dovolj ustvarjalni na 
delovnih mestih, ali res vsi sku
paj ob koncu meseca opraviče
no vzamemo tisto, kar denemo 
v denarnico. Vsak dan poglej
mo, kaj smo v tem dnevu kori

stnega naredili, pa borno po vsej 
verjetnosti ugotovili, da bo tam 
kjer s količino narejenih proiz
vodov merimo opravljeno delo, 
kontrola delovnega dne hitra, 
jasna in enostavna, tam, kjer pa 
takega merjenja tako opravlje
nega dela ni, so lahko še neo
pazne rezerve v izkoriščanju de
lovnega časa, kar pomeni, da je 
povsod treba narediti več in bo
lje.

Marsikdo bi vprašal, kaj pa 
naš gospodarski in splošni druž
beni razvoj. Odgovor je jasen, 
razvoj mora iti naprej, v tem 
trenutku pa mora imeti pred
nost gospodarski razvoj, pred
vsem tisti, M zagotavlja boljši 
položaj Jugoslavije v mednarod
ni trgovini, tisti, ki zagotavlja 
varčevanje z energijo, dn tudi ti
sti, ki zagotavlja vsakodnevno 
več hrane delovnemu človeku.

Kaj pa razvoj osebnega in 
splošnega družbenega standar
da? Tu bomo m oral po vsej 
verjetnosti v tem momentu oce
niti, da je bolj koristno več vlo
žiti v razvoj gospodarstva in z 
boljšim gospodarskim stanjem 
doseči boljše možnosti, da bo 
gospodarstvo sposobno še več 
vlagati v naš osebni in skupni 
življenjski Standard. Razmere 
zahtevajo, da v tem trenutku 
nekoliko omejimo pretirano po-



Kolektiv žage pred pomembnimi nalogami!
Odločitve delavcev o imenova

nju vodilnih delavcev so vedno 
prilika, da se širše ocenijo do
sežki v preteklosti pa tudi, da 
se konkretno opredelijo naloge 
za delo v bodoče.

Tako je bilo tudi ob imeno
vanju direktorja ŽAGE IN FUR
NIRNICE v okviru LI »BO
HOR«. V šiiroki razpravi v okvi
ru družbenopolitičnih organiza
cij so ugotovili, da je bilo v pre
teklosti opravljenih vrsto nalog 
in da je ta TOZD doživela do
ločen napredek. Brez dvoma je 
to rezultat prizadevanj celotne
ga kolektiva, posebno pa še stro
kovnih oziroma vodilnih delav
cev. Neglede na to pa je še vr
sta nalog, ki še niso uresničene 
in jih bo potrebno uresničevati 
v naslednjem obdobju.

Vrsta nalog čalka pri usposo- 
dobitvi TOZD v tem smislu, da 
bodo prevzeli delavci TOZD vse 
pravice in obveznosti za poslo
vanje, za ustvarjanje in delitev 
dohodka, za svoj perspektivni 
razvoj ipd. Skupne službe v or
ganizaciji združenega dela pa 
naj bi po dogovoru opravljale 
določena opravila za TOZD v 
skladu s samoupravnimi akti 
oziroma skupnimi dogovori. Ve
liko dela čaka še pri usklajeva
nju samoupravnih aktov, čeprav 
je rok za njihovo dopolnitev že 
potekel.

Tudi delo samoupravnih orga
nov, delegacij, družbenopolitič
nih organizacij bo potrebno še S

vsebinsko izboljšati. Precej bo 
potrebno še narediti za temelji
to obveščanje delavcev, zagoto
viti pa bo potrebno tudi pogo
je, da bodo družbenopolitične 
organizacije imele dejansko več
jo vlogo pri usmerjanju gospo
darskega in samoupravnega raz
voja v TOZD.

Znano je tudi dejstvo, da je 
perspektiva tovrstne industrije 
v čknivečji finalizaciji izdelkov.

Doslej v tem TOZD-u ni bilo 
v tej smeri konkretnih aktivno
sti. V zadnjem času je sicer pre
vladalo spoznanje, da je za sta
bilen razvoj tega kolektiva po
trebno iskati rešitve predvsem 
v smeri višje stopnje predelave.

Poleg teh nalog čaka kolektiv 
še vrsta nalog pri uveljavljanju 
SLO in DS, urediti bo potrebno 
odnose z GG in drugo.

Seveda Vsa ta  odprta vpraša
nja niso posledica subjektivnih 
okoliščin, prav tako pa tudi na
štete naloge ne more rešiti en 
sam odgovorni delavec. Res pa 
je tudi, da lahko vodilni delavec 
glede na značaj dela pri tem 
sorazmerno največ prispeva.

Ravno zato so ob imenovanju 
direktorja tov. Komela sprejeli 
obvezo, da bodo vsi Skupaj, talko 
družbeno-pblitične organizacije, 
samoupravni organi kot sleher
ni delavec prispevali svoj delež 
pri izvedbi teh nalog.

Samo na tak način lahko pri
čakujemo hiter razvoj te TOZD.

S. L.

vendji. Letos je bilo teh izletov 
sedem in se jih  je udeležilo 280 
članov s svojci. Minuli dve leti 
je društvo obdarilo za novo leto 
po trideset svojih članov, ki so 
zaradi bolezni vezani na bolni
ško posteljo. Letos se je to šte
vilo dvignilo na 45, posamezniki 
so dohiti bone v vrednosti 250 
din. Člani v klubu šahirajo in 
igrajo kairte. V naslednjem letu

Šentjurski utrinki
KAKŠNA BO USODA RESEV- 
NE?

Marsikdo se še spominja, s 
kakšno zavzetostjo so Šentjur- 
čami gradili planinsko kočo na 
Resevni z namenom, da posta
ne pomnik naše zgodovine in 
prijetna izletniška točka za ob
čane. Zadnje čase je bila nare
jena tudi cesta, kljub temu pa 
Resevna kot izletniška točka ne 
more prav zaživeti. Zaradi tega 
je posebna komisija začela pri
pravljati razvoj Resevne. Gre za 
usposodobitev planinskega do
ma, ki naj bi tudi dobil primer
nega upravljalca. Uredili bodo 
spomenik in njegovo Okolico. 
Načrtujejo tudi povezavo s Sve
tino. S tem naj bi Resevna po
stala izletniška točka za Šent- 
jurčane, Celjane in druge, hkra
ti pa naj bi spominjala mlajše 
rodove na našo polpreteklo zgo
dovino.

Tako kot Resavno pa bo po
trebno urediti tudi arheološko 
najdišče na Rifeiiku, tako da bo 
zanimivo za obiskovalce.

-  ♦  -

ODKUP IPAVČEVE HIŠE

Že več let si prizadevamo, da 
bi v rojstni htši skladateljev 
Ipavcev uredili spominsko zbir
ko im s tem poudarili pomen 
skladateljev za slovensko kultu
ro.

Žal postavlja lastnica hiše tak
šne pogoje za odkup, ki jih ni 
mogoče izpolniti. Ce ta  nakup 
ne bo uspel, kaže razmisliti o 
tem, da se spominska zbirka u- 
redi v drugi stavbi, ki je prav 
tako povezana z življenjem skla
dateljev Ipavcev. S tem bi kon
čno omogočili obisk gostov, ki 
se vedno bolj zanimajo za ogled 
rojstne hiše. Del prostora pa bi 
kazalo posvetiti tudi predme
tom, ki so jih našli na Rifniku.

-  ♦  -

V PREMISLEK!

V januarju smo bili priča po
slabšanju mednarodnih odnosov, 
k temu pa so se pridružile tudi 
zaostrene gospodarske razmere. 
Spremljali smo zdravljenje na
šega predsednika. Večina obča
nov se je ob tem še intenzivne
je lotila dela. Družbena samoza
ščita je zaživela v polni meri. 
Sprejete naloge smo izvajali. 
Žal pa so bili tudi primeri, ko 
so posamezniki nasedli tuji pro
pagandi, ki je »predvidevala« 
skorajšen razpad Jugoslavije, 
agresijo in podobno. Nekateri 
so iz »previdnosti« dvignili de
vizne in dinarske prihranke iz

bodo naročili nekaj časopisov 
in revij, Oti se jih bodo lahko 
člani posluževali. Enkrat letno 
so sestanki s članstvom v zuna
njih 'krajevnih Skupnostih, (kjer 
zastopajo društvo poverjeniki. 
Na teh sestankih so tudi razna 
poučna predavanja s prikazom 
barvnih diapozitivov.

banke, drugi pa so si hitro ho
teli narediti zaloge za »hude ča
se«. Vse skupaj seveda ni tako 
pomembno, vendar se kljub te
mu lahko vprašamo, ali ti ljud
je zaupajo v našo samoupravno 
družbo, ali bi se bili pripravlje
ni boriti za to, kar imamo.

Velja razmisliti!

-  ♦  -

DRUŠTVA SO NAŠA SKUPNA 
SKRB

Posveta s predsedniki koordi
nacijskih odborov za družbene 
organizacije in društva pri ob
činskih konferencah ter medob
činskih svetih SZDL sta se ude
ležila tudi dva člana naše obči
ne. Na posvet je bilo vabljenih 
petnajst občin in glavna tema 
posveta je bila prikaz dela dru
štev po občinah in prikaz ovir. 
ki onemogočajo normalen raz
voj društev. Ugotovitve po po
ročilih kažejo, da društva po ob
činah delajo po programih, te
žave pa so različne. Veliko dru
štev se ubada s prostorskim 
problemom, veliko je društev s 
kadrovskimi problemi. Pojavlja 
pa se tudi problem širšega zna
čaja, problem, ki onemogoča 
normalno delo finančno šibkej
šim družbenim organizacijam. 
Tak problem je bil nakazan pri 
»AVTO-MOTU DRUŠTVU« oziro
ma pri enotah po občinah. Ugo
tovljeno je bilo, da se društva 
z večjimi finančnimi sredstvi 
Obnašajo preveč lokalistično in 
da jim ni prav nič mar za o- 
stala društva v občini. Predsed
nik koordinacijskega odbora pri 
Republiški konferenci SZDL tov. 
Drago SELIGER je ob koncu 
razprave dejal, da za razvoj 
društev in družbenih organiza
cij ne sme biti ovir, kajti dru
štva so v tem trenutku najpo
membnejši povezovalec široke 
mase ljudi, v katerih lahko ure
sničujejo svoje interese. Vse 
občinske konference SZDL se 
morajo polno angažirati pri u- 
stanovitvi novih društev po ob
činah.

-  ♦  -

NAMIZNI TENIS NA PONIKVI

SŠD »Obnova« iz Ponikve je 
skrbno pripravilo občinsko tek
movanje v namiznem tenisu. 
Udeležba šol je bila popolna. 
Med pionirji je  nepričakovano 
zmagala šola Šentjur pred Sliv
nico in Dramljami. Ihti pionir
kah je slavila osnovna šola Pla
nina pred Dramljami in Slivni
co.

Društvo upokojencev Šentjur

S svojimi 900 člani je društvo 
upokojencev eno izmed najmoč
nejših v občini. Vseh upokojen
cev v občini je po podatkih sta
tistične službe pri SO okoli 1350, 
tako sta v  društvu zajeti dve 
tretjini.

Zadnjih šest let ije bilo društ
vo izredno delovno, saj si je v 
tem obdobju kupilo in uredilo 
svoje iposlovne prostore. V prit
ličju stavbe, nasproti glasbene 
šole, ima društvo gostinska lo
kala, klubsko sobo, pisarno in 
sanitarije v izmeri 104 mJ, in to 
v središču Šentjurja, železarna 
štore, ki je bila lastnik teh pro
storov, jih je odstopila društvu 
za 100.000 din; pri ceni je upo
števala dejstvo, da je v občini

precej njihovih upokojencev. Re
publiška zveza upokojencev je 
prispevala društvu dvakrat po
50.000 din, nekaj pa so prispeva
le domače delovne organizacije, 
predvsem Alpos. Prostori so bili 
leta 1975 in 1978 prenovljeni in 
posodobljeni, v njih je približ
no 35 sedežev.

Bife zaposluje dve točajki, ki 
sta v rednem delovnem razmer
ju. Delovni čas v bifeju je od
7. do 20. ure, vsak dan razen ob 
nedeljah, republiških in držav
nih praznikih. Cene (pijač so v 
klubu v primerjavi z ostalimi 
gostinskimi obrati nižje za pri
bližno 25%.

Dejavnost društva se odraža 
tudi v prirejanju izletov po Slo-

Emest REČNIK



Šentjurski utrinki
PRIPRAVA NA AKCIJO

Pomen in vloga mladinskega 
prostovoljnega dela je iz leta v 
leto večja. Področja, ki so bila 
še pred kratkim brez vode in 
elektrike, se v tem času že po
govarjajo o asfaltiranju cest, 
napeljavi telefonov; skratka o 
vsem, kar bi izboljšalo življenj
ske pogoje ljudi. Na Kozjansko 
so prinesli brigadirji poleg spo
menikov, zgrajenih z delom, tu
di duh prijateljstva, ki ga tudi 
čas ne bo mogel izbrisati. Res 
je, da so krajani morda preveč 
pričakovali, da so bili prepriča
ni, da bodo brigadirji spremeni
li tudi podobo njihovega kraja. 
Delo brigadirjev je bilo v teh 
letih usmerjeno na večja delo
višča, zato so manjše želje kra
janov oziroma krajevnih skup
nosti ostale neuresničene. Prav 
sedaj teče akcija usklajevanja 
programov in prav sedaj je čas, 
da krajani povedo, kje želijo, da 
jim brigadirji priskočijo na po
moč. Z dogovarjanjem bomo do
segli veliko več in bo zato uspeh 
vidnejši. Še stri mesece in pra
pori brigad bodo zopet zavihra- 
li v kozjanskem vetru. Do ta
krat moramo pripraviti delovi
šča, urediti naselje, pripraviti 
vse programe interesnih dej avno- 
s.td. Za pripravo teh materialov 
bomo potrebovali širšo pomoč

— še posebej pomoč krajevnih 
skupnosti, v katerih bodo bri
gadirji živeli in delali.

F. Škoberne

AKTIVNOST OBČINSKE 
STRELSKE ZVEZE ŠENTJUR

Na seji občinske strelske zve
ze Šentjur, ki je bila 6. 2. 1980 
so razpravljali o aktivnosti strel
skih družin in sprejeli sklep:
— da vise strelske družine pove

čajo članstvo
— da izdelajo koledar tekmo

vanj za leto 1980
— da se masovno vključno v 

ligo tekmovanj in izvedejo 
tekmovanje za »Zlato pušči
co«

ObčinSko tekmovanje za »Zla
to puščico« bo 9. marca ob 9. 
uri v strelski dvorani osnovne 
šole Šedtjur.

V letu 1980 vse strelske dru
žine izvedejo Skupščine.

Obvesti se vodstvo strelske 
družine Planina p il Sevnici na 
neaktivnost družine.

Občani, ki želijo postati člani 
strelske družine, se prijavijo 
svoji SD v KS.

ŠENTJURSKI OTROCI NA 
SNEGU

Šolsko športno društvo na 
Šentjurski šoli je bilo tudi letos 
pobudnik in organizator vseh 
smučarskih tečajev. Čeprav je 
bila letOšdjia zima Skopa s sne
gom, smo speljali začetno šolo 
smučanja že pred počitnicami. 
Začetnega tečaja se je udeležilo 
140 otrok, med katerimi so mno
gi prvič stopili na smuči.

Nadaljevalni tečaj smo plani
rali med počitnicami. Zaradi ve
likega zanimanja, saj se jih je 
prijavilo več kot 90, smo bili 
prisiljeni naročiti dva avtobusa, 
ki Sta nas vOzila na Pohorje. 
Zadnlji dan smo organizirali tu
di tekmovanje, na katerem so 
tečajniki pokazali svoje znanje.

V najmlajši konkurenci so 
zmagali Boštjan Kukovičič — 
91,8, Miro Vrečko — 86,8 in Dra
gica Zoranč — 100,5. Med peti
mi in šestimi razredi sta bila 
najhitrejša Martin Logar — 84,2 
in Andreja Zabuikošek — 92,2, 
med naj starej šimi pa sta slavi
la Matjaž Knez — 77,4 in An
dreja Čadej s časom 89,8 sekun
de.

V vsakem pogledu lahko tr
dimo, da je smučanje na šent
jurski šoli množično, da so te
čaji uspeli, najvažnejše pa je, 
da nismo doživeli nobene po
škodbe, za kar se moramo za
hvaliti vestnim vaditeljem.

Dušan Špom 

-  ♦  —
NA SMUČARSKEM TEČAJU

Kakor vsako leto smo imeli 
tudi letos med zimskimi počit
nicami smučarski tečaj. Ker pa 
nam je v Šentjurju zmanjkalo 
snega, smo se vozili na Pohorje, 
na Areh in na Roglo. Razdeljeni 
smo bili v več skupin. Našo sku
pino je vodil tovariš Razdevšek.

Na vlečnicah ni bilo zelo dol
gih vrst. Na Rogli smo bili dva
krat. En dan je pihal močan ve
ter, drugi dan pa je snežilo. Na 
Arehu je bilo lepo vreme. Na 
Rogli so ukradli precej parov 
smučk. Tudi enemu izmed nas 
so jih ukradli. Vendar pa jih

je drugi dan doibil nazaj. Zadtiji 
dan smo imeli tekmovanje v ve
leslalomu. Tekmovali smo med 
razredi. Najboljši so dobili dip
lome. Vsi pa smo se naučili bo
lje smučati.

Veronika Malovrh 

-  ♦  —
LIKOVNI KROŽEK NA PESNI
CI

Na pobudo uličnega odbora 
smo ustanovili likovni krožek. 
Med zimskimi počitnicami se 
nas je zbralo 10 učencev. Vodja 
našega krožka je slikar Goce 
Kalajdžiski. Že prvi dan smo 
pričeli risati risbo, ki je name
njena za dan žena. Z našimi sli
kami nameravamo sodelovati na 
razstavah. Delo v krožku je ze
lo zanimivo in prijetno, zato že 
težko pričakujemo naslednjo 
uro.

Marija Čolkl

-  ♦  -

RES INTENZIVNE VAJE

Moški pevski zbor »Skladate
ljev Ipavcev« je z vso resnostjo 
pristopil k realizaciji koncertne

ga programa. Do koncerta, ki 
naj bi bil v aprilu je ostalo ze
lo malo časa, zato je bilo nujno 
da se zbor zbere v mirnem in 
malo odmaknjenem kraju, tako, 
da docela osvoji dokaj težak 
program. Poleg težkega progra
ma so bile naporne tudi vaje, 
ki so trajale celih osem ur dnev
no. Poleg zborovodje Švec Loj

Telefonska številka 
UREDNIŠTVA 

741-371

zeta smo imeli 'tudi korepeti
torja Janeza Slano tako, da so 
basi in tenorji vadili ločeno. 
Skupne valje v nedeljo Zjutraj 
so pokazale napredek. Vsi smo 
bili zadovoljni saj smo v teh 
treh dneh pridobili, kar dva me
seca naših vedrih vaj, ki so dva
krat tedensko. Na vse napore pa 
smo pozabili ob neobveznem 
prepevanju, saj smo vsi pevci 
veseljaki in polni hudoumnih 
idej.

F. Škoberne

Vsem bralkam

»UTRIPA«
čestitamo

ob

Dnevu žena

Uredništvo!

UREDNIŠKI ODBOR: Francka VIDOVIČ —  glavni in odgovorni urednik, Goce 
KALAJDŽISKI — tehnični urednik, Irena RAUTER in Mira PEČAR —  lektorici, 

Hinko PAP —  član, Franc ŠKOBERNE — fotografije.

Glasilo UTRIP izdaja Občinska konferenca SZDL Šentjur v nakladi 5.500 iz
vodov —  Tiska »Papirkonfekclja« Krško. Oproščeno temeljnega davka od pro

meta proizvodov št. 475-15/9-1978. Fotografij in rokopisov ne vračamo.


